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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering. 

2. Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 28 oktober 2016. 

4. Anmäldes att protokollet från den 22 september 2016 

justerades den 23 september 2016. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Skrivelse avseende förstudie för förskolebuss i 
Östermalms stadsdelsområde 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl.(M) och Mats Hasselgren (L) har i en 

skrivelse från den 25 augusti 2016 framfört att de med oro ser 

på förvaltningens förslag att få göra en förstudie till 

införskaffandet av en förskolebuss i Östermalms 

stadsdelsområde. Mot bakgrund av detta önskar skribenterna 

svar på hur förvaltningen arbetar för att säkerställa att 

förskolebeståndet uppfyller behovet av förskoleplatser. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2016.  

Dnr 2016-472-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Linnégårdens 
vård- och omsorgsboende 2016 

Beslut 

Kvalitets- och avtalsuppföljningen av Linnégårdens vård- och 

omsorgsboende för år 2016 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende. Uppföljningen har 

genomförts i enlighet med stadens uppföljningsmall och bland 

annat utgått från entreprenörens åtaganden och avtal. 

Uppföljningen omfattar områden såsom personal, 

ledningssystem, social omsorg och hälso- och sjukvård. 

Förvaltningens samlade bedömning är att entreprenören 

uppfyller avtal och åtaganden och har förutsättningar att ge de 

boende god och säker vård och omsorg. De förbättringsområden 

som har identifierats följs upp på samverkansmöten.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2016. 

Dnr 2016-393-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Val av ny ersättare i stadsdelsnämndens 
pensionärsråd 

Beslut 

Mariana Nunez utses som ny ledamot i pensionärsrådet för SPF 

Seniorerna Karlaplan. 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ till 

nämnden i allmänna frågor som berör äldres 

levnadsförhållanden. Rådet består av fem ledamöter och fem 

ersättare vilka nomineras av lokala pensionärsorganisationer för 

ett år i taget.  

SPF Seniorerna Djurgårdens nuvarande ersättare Kerstin Appel 

har meddelat att hon önskar avgå. Ordföranden i SPF Seniorerna 

Karlaplan nominerar Mariana Nunez som ny ersättare. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2016. 

Dnr 2016-522-1.2.5. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Fyllnadsval till sociala delegationen för år 2016 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser Bodil Sidén (M) till ersättare i 

sociala delegationen till och med den 31 december 2016. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

I stadsdelsnämndens sociala delegation är två platser som 

ersättare vakanta. En för majoriteten och en för oppositionen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2016. 

Dnr 2015-356-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Efter överläggning i ärendet lämnade Therese Carlborg m.fl. 

(M) förslag till ersättare i sociala delegationen till och med den 

31 december 2016 för oppositionen. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) begärde ajournering av mötet kl. 19:15 

och mötet återupptogs kl. 19:17. 

 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns ett förslag till 

ersättare i sociala delegationen 2016, eftersom majoriteten vid 

dagens sammanträde inte kunde föreslå någon ersättare till 

sociala delegationen 2016.   
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§ 6   

Partiell revidering av delegationsordning för 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner de förändringar som vidtagits 

i delegationsordningen. 

2. Beslutet gäller från beslutsdatum den 27 oktober 2016. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden fastställde den nu gällande 

delegationsordningen den 19 februari 2015. En partiell 

revidering behöver dock göras då vuxen enheten inom 

socialtjänstavdelningen anställt en biträdande enhetschef som 

behöver delegation för att kunna fatta beslut inom 

socialtjänstens lagstiftningsområde. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2016. 

Dnr 2016-1.-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ärendet utgår 
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§ 8  

Serveringstillstånd till Restaurang Kasta Loss Bar & 
Bistro 

Beslut 

1. Kasta Loss Bar & Bistro bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kasta Loss Bar & Bistro AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 01.00 samt i uteservering måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 23.00. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Kasta Loss Bar & Bistro på 

Hamnpirsvägen 10 i Värtahamnen. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholsserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2016. 

Dnr 2016-447-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Serveringstillstånd till Restaurang GT30 

Beslut 

1. LUX GT30 AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Lux GT30 AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang, måndag till söndag mellan kl. 11.00 – 

01.00 samt i uteservering måndag till söndag mellan kl. 11.00 – 

01.00. Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang GT30 

på Grev Turegatan 30. I och med att företaget under 

handläggningstiden ändrat sluttid för tillstånd i uteserveringen 

till 22.00 finner inte Östermalms stadsdelsförvaltning att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning. Förvaltningen föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2016. 

Dnr 2016-496-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Mer meningsfull fritidsverksamhet för barn och unga 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Bo Sundin, Sophia Granswed och Sara Jendi Linder, alla från 

Moderaterna, har ställt en motion till kommunfullmäktige som 

behandlar förslag för att åstadkomma en mer meningsfull 

fritidsverksamhet för barn och unga. Förvaltningen ställer sig 

överlag positiv till motionärernas förslag. Förvaltningen vill 

lyfta för att uppfylla intentionerna i stadens idrottspolitiska 

program gällande att få fler invånare fysiskt aktiva, bör staden 

fokusera på att framför allt få fler ungdomar att 

idrotta/motionera. När det gäller motionärernas förslag om mer 

pedagogiska inslag i stadens fritidsverksamheter, exempelvis 

läxhjälp, anser förvaltningen att det ligger på 

utbildningsförvaltningens uppdrag. Förvaltningens förslag är att 

staden centralt utreder frågan vidare.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2016. 

Dnr 2016-329-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 
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Förslag till beslut 

 

att bifalla motionen  

att därutöver anföra  

 

 

De allra flesta låg- och mellanstadieeleverna går idag på fritids 

och verksamheten blir således en viktig del av skoldagen. Det är 

viktigt att verksamheterna fylls med relevant innehåll och att ge 

barn och unga möjlighet att utöva sin idrott, eller någon annan 

aktivitet som de vill ägna åt är bra för alla. Vi ser profilfritids 

som ett komplement till befintliga verksamheter men också som 

ett sätt att nå målen i det idrottspolitiska programmet samt öka 

nyttjandet av stadens idrottsanläggningar på tider där de idag 

står relativt outnyttjade.  

 

I Tyresö kommun har profilfritids funnits under en period och 

försöket har varit lyckat, såväl när det gäller intresset från 

föreningar som velat bedriva fritidsverksamhet men också bland 

fritidseleverna där intresset varit stort. Idag finns bland annat 

profilfritids med tema ridning och fotboll.  

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 
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§ 11   

Reviderade regler för intagning och plats i förskolan 
och pedagogisk omsorg i Stockholms stad  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till reviderade regler 

för intagning och plats i förskolan och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Förvaltningen ser huvudsakligen positivt på stadsgemensamma 

riktlinjer som ska gälla samtliga huvudmän oavsett regiform. 

Förvaltningen vill i sammanhanget betona vikten av barns 

perspektiv. Det handlar utöver barns rätt till heltid även om 

barns rätt till förskola av hög kvalitet och barns rätt till vila och 

återhämtning utanför förskolan.  

Förvaltningen vill betona vikten av att effekterna av beslutet 

följs upp, både gällande barns perspektiv och de personella och 

ekonomiska konsekvenserna.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2016. 

Dnr 2016-473-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  
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att         avslå förslaget om rätt till förskola på heltid för barn till 

föräldralediga  

att därutöver anföra  

 

När utbildningsförvaltningen utrett möjligheten att även barn till 

föräldralediga ska omfattas av rätt till heltid framgår ett tydligt 

mönster. Samtliga svarande (se bilaga till detta ärende, 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande), såväl de fristående 

förskolorna genom referensgruppen för fristående förskolor, 

som stadsdelsförvaltningarna har uppgett att ”förslaget skulle 

innebära negativa konsekvenser på de organisatoriska 

förutsättningarna, i form av krav på högre personalresurser, 

ökade kostnader och större barngrupper under en period av 

dagen. Utbildningsförvaltningen har gjort en beräkning som 

visar att varje förskoleavdelning i snitt skulle utökas med ett 

barn om förslaget genomförs. 

 

Den påfrestning på verksamheten som en rätt till heltid på 

förskolan för föräldralediga innebär är oacceptabel. Förskolans 

höga kvalitet kommer av naturliga skäl att naggas i kanten om 

förslaget genomförs, särskilt som det ska genomföras utan att 

några ytterligare ekonomiska medel för detta tillförs förskolan.  

 

Förskolan i Stockholms stad står inför en rad utmaningar, och 

där växande barnkullar samt bristen på utbildade förskollärare är 

de allra mest akuta och högst prioriterade frågorna just nu. Det 

är därför svårt att motivera prioriteringar som innebär att ett 

redan generöst regelverk blir än mer omfattande. För oavsett 

vad den s-ledda majoriteten i Stockholms stad säger så kommer 

en reform likt denna att innebära kostnader. I Uppsala kommun 

beslutade nyligen den s-ledda majoriteten i kommunen att 

minska antalet timmar i förskolan för barn till föräldralediga 

från 30 till 20 timmar. Totalt berörs 1600 barn och på det räknar 

man med att spara drygt 25 miljoner kronor per år. Givet 

Stockholms storlek så bör kostnaden uppgå till närmare 100 

miljoner kronor.  

 

För att inte urholka förskolans kvalitet, försvåra schemaläggning 

och organisation, eller leda till större barngrupper, bör de 

nuvarande reglerna för rätt till förskola för barn vars föräldrar är 

föräldralediga kvarstå. Det vill säga bibehålla följande lydelse: 

”Förskolebarn vars förälder/vårdnadshavare är föräldraledig 

enligt föräldraledighetslagen för vård av nyfött syskon har rätt 

till plats om max 30 timmar per vecka fördelade under 4 eller 5 

dagar och mellan klockan 8-9 och 14-16. Förläggningen av 
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tiden regleras terminsvis. Förändringen träder ikraft en månad 

efter barnets födsel.” 

 

Slutligen är det anmärkningsvärt att ett beslut som har så stora 

effekter på verksamheterna, såväl de kommunala som de 

fristående, inte har remitterats till branschorganisationerna för 

de fristående förskolorna. Det är heller inte, givet ärendets 

omfattning, bra att ärendet dessutom stressas fram genom att 

remisstiden endast är på sex veckor.  

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Den moderna förskolans pedagogiska verksamhet utrustar 

barnen med väsentliga förmågor, kunskaper och sociala 

färdigheter. Förskolan ger också barnen bättre förutsättningar att 

nå sina kunskapsmål och att trivas i skolan. Den har långsiktiga 

positiva effekter på barns lärande och utveckling och dessa 

effekter tenderar att vara stabila under lång tid – förskolan är en 

viktig del av starten på det livslånga lärandet.  

 

Möjligheten till en utökad vistelse i förskolan skulle därför vara 

positiv för de barn vars föräldrar önskar utökad tid vid 

föräldraledighet. Det är således viktigt att ge alla barn, oavsett 

familjesituation, lika rätt till förskolans verksamhet. 

  

Det är dock av största vikt att noggrant följa upp hur detta 

förslag kan komma att påverka förskolans verksamhet och att 

analysera vilka konsekvenserna blir för dels barngruppernas 

storlek, dels möjligheterna att bibehålla kvalitén i den 

pedagogiska verksamheten. Detta för att säkerställa en bra 

tillvaro för både barn och personal.  
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§ 12  

Utveckla Stockholms stadion som evenemangsarena 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anser att det är viktigt att stadens 

idrottsanläggningar har en hög nyttjandegrad och används så 

effektivt som möjligt. Det råder dock en brist på 

idrottsanläggningar i innerstaden idag, och med tanke på de nya 

stadsdelar som utvecklas kommer trycket på idrottsanläggningar 

sannolikt fortsätta öka de närmaste åren. Förvaltningen anser att 

de befintliga idrottsanläggningar som finns i innerstaden i första 

hand bör täcka skolors och idrottsföreningars behov av 

anläggningar. Därför bör den utredning som motionären förslår 

kommunfullmäktige föregås av en utredning över vilket behov 

skolor och föreningar i innerstaden har av anläggningen idag 

och de närmsta åren. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2016. 

Dnr 2016-346-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Sport Campus Sweden 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningens förslag är att bifalla motionärernas förslag om att 

Stockholms stad bör bli medlemskommun i Sport Campus 

Sweden samt att överlämna till kommunstyrelsen att utreda de 

finansiella förutsättningarna för medlemskapet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2016. 

Dnr 2016-381-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

yrkade bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att bifalla motionen  

 

Att därutöver anföra  

 

Det är viktigt att skapa förutsättningar för elitidrottare att finnas 

och verka i Stockholms stad. Få elitidrottare kan livnära sig på 

sin idrott och ännu färre kan göra det hela livet, varför vi bör 

underlätta för dessa personer att parallellt med sin elitsatsning 
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också kunna läsa in en högskoleexamen. Förutom att det är 

positivt för den enskilde att ha en utbildning och således en 

trygghet att falla tillbaka på så är det också samhällseffektivt då 

dessa personer ofta är ambitiösa och högpresterande rakt 

igenom vilket är efterfrågat på en tjänstebaserad arbetsmarknad 

som Stockholm är. Det är därför viktigt att vi lyckas behålla 

dessa personer i Sverige och inte, som idag, tvingar elitidrottare 

att lämna landet för att kunna utvecklas och bli duktiga idrottare. 

 

År 2013 antog Stockholms stad ett nytt idrottspolitiskt program 

som fastslog stadens inriktning för idrottsprioriteringar. Av 

programmet, som samtliga partier i kommunfullmäktige står 

bakom, framgår att staden ska prioritera barn- och 

ungdomsidrotten samt breddidrott över lag. Syftet är att 

förbättra folkhälsan bland stockholmarna, något som är centralt 

såväl för den enskildes välbefinnande som för samhället i stort. 

Moderaterna är tydliga med att det idrottspolitiska programmet 

även ska gälla framöver och att stadens deltagande i Sport 

Campus Sweden inte i första hand ska ses som en 

idrottsprioritering utan snarare som en arbetsmarknads- och 

utbildningsinsats. Ansvaret för detta ska därför inte ligga inom 

idrottsnämndens ram.  

 

Sport Campus tillhandahåller en möjlighet att kombinera studier 

med sin idrotts. Givet att en majoritet av deltagarna idag är 

folkbokförda i Stockholm stad så är det också rimligt att vi är 

med och bidrar. Ambitionerna ska dock vara att staden allt 

eftersom ska minska sitt finansieringsansvar i takt med att 

externa investerare kan gå in i stadens ställe.  

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 
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§ 14   

Upphävande av kyrkogårdsnämndens beslut (s.k. 
reglemente) med förslag till ändringar av lokala 
ordningsföreskrifter 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget avseende att införa 

platserna i de allmänna lokala ordningsföreskrifterna då det blir 

tydligare för förvaltning, polismyndighet och allmänhet mot 

vilken lagstiftning (ordningslagen) som ordningsreglerna stödjer 

sig på. Förvaltningen anser att alkoholförbud ger förutsättning 

för rofylldhet och kontemplation på begravningsplatserna.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 september 2016. 

Dnr 2016-513-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Förslag till ny avfallsplan för Stockholm 2017-2020 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen bedömer att de mål och delmål som presenteras är 

förenliga med kommunfullmäktiges inriktningsmål om Ett 

klimatsmart Stockholm samt övriga miljömål som finns i stadens 

styrdokument. Flera av delmålen behöver förvaltningen arbeta 

med, vilket också redan sker idag till exempel genom förbättrad 

hantering av matavfall, kemikaliesmart förskola och insatser för 

minskad nedskräpning. Förvaltningen anser att 

utbildningsinsatser behöver göras för stadens anställda så att 

förvaltningarna får stöd i att arbeta med avfallsfrågan inom sina 

verksamheter. 

 

Förvaltningen anser att det är viktigt att platserna för 

avfallssortering samt de mobila miljöstationerna möter 

stockholmarnas behov när staden utvecklas samt att 

informationen om dessa verkligen går ut till hushållen. När 

platser för avfallshantering planeras är det angeläget att 

tillgängligheten till platserna beaktas så att de fungerar för till 

exempel personer med funktionsnedsättning. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 september 2016. 

Dnr 2016-143-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Detaljplan för fastigheten New York 1 i stadsdelen 
Ladugårdsgärde 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Stadsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som är i 

linje med översiktsplanen för Stockholm där det anges att den 

centrala staden ska stärkas och fortsätta utvecklas och öka och 

variera utbudet av bostäder. Kompletteringsbebyggelse i lägen 

med närhet till goda kollektivtrafikförbindelser, vilket är aktuellt 

i detta fall, ska dessutom prioriteras och marken ska utnyttjas så 

effektivt som möjligt. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att det är bra att gården utformas så 

att lokalt omhändertagande av dagvatten kan ske och att 

biologisk mångfald främjas, då det aktuella området ligger i 

nära anslutning till Nationalstadsparken. Med tanke på att det 

inte finns några närliggande allmänna lekplatser intill 

bostadshuset anser dock förvaltningen att platsen för lek på den 

planerade bostadsgården bör utökas.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 september 2016. 

Dnr 2016-518-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Under överläggning i ärendet ställde Therese Carlborg m.fl. (M) 

fråga till förvaltningen gällande hur P-tal på 0,2 har tagits fram. 

Förvaltningen återkommer med svar till nästkommande nämnd. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Månadsrapport för september 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 16,9 mnkr. 

 

Dnr 2016-122-1.2.1. 
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§ 18   

Plan för säkra och trygga skolvägar i Stockholms stad 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Den 5 september 2016 godkände Kommunfullmäktige i 

Stockholms stad ”Plan för säkra och trygga skolvägar”. Planen 

syftar till att trafikmiljöerna i skolornas närhet ska vara säkra 

och trygga samt att resor till och från skolan i högre grad ska ske 

utan bil. Planen är en del av konkretiseringen av 

framkomlighetsstrategin och en fördjupning av 

trafiksäkerhetsprogrammet. 

 

Dnr 2015-635-1.5.3. 
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§ 19   

Barn till missbrukande föräldrar – 
socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

I stadens budget för 2015 och 2016 tas barn till föräldrar i 

missbruk upp som en prioriterad grupp. Ett gemensamt resultat i 

granskningar av missbruksvården under 2014-2016 var att barn 

till föräldrar i missbruk inte uppmärksammades i tillräckligt hög 

omfattning. Socialtjänstinspektörerna har mot bakgrund av detta 

genomfört en kvalitetsgranskning av handläggningen som rör 

barn till föräldrar i missbruk vid Bromma, Hägersten-

Liljeholmen, Kungsholmen, Rinkeby-Kista, Skarpnäck och 

Östermalms stadsdelsförvaltningar. 

 

Granskningen har genomförts under perioden mars-augusti 2016 

och omfattar handläggning både på vuxenenheterna och på 

barn-och ungdomsenheterna. Sammanlagt har dokumentation 

granskats från myndighetsutövning gällande 120 slumpvis 

utvalda barn till föräldrar i missbruk. Utöver detta har en 

intervju genomförts med ledning och socialsekreterare vid de 

berörda enheterna. Det framtagna materialet analyserades och 

redovisas i bilagd rapport. 

 

Dnr 2016-127-1.2.1. 
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§ 20   

Kartläggning av brukarnas möjlighet att påverka 
maten och måltiden på vård-och omsorgsboenden 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Äldreförvaltningen har under våren genomfört 2016 års 

screening vars övergripande syfte var att kartlägga brukarnas 

möjlighet att påverka maten och måltiden på vård-och 

omsorgsboenden med somatisk inriktning. Kartläggningen 

genomfördes oanmält i 28 verksamheter i form av observationer 

och intervjuer med brukare, personal och ledning. 

 

Dnr 2016-538-1.2.1. 
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§ 21   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 6 oktober 2016. 
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§ 22   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

den 10 oktober 2016. 
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§ 23   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2016-007-1.1. 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphan-

dling till stadens 

centrala upphan-

dlingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphan-

dling lämna upp-

drag till direktör för 

den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

16-09-20 

 

Anmälan av kon-

taktperson och 

deltagare i referens-

grupp till serviceför-

valtningen för ge-

nomförande av cen-

tral upphandling   av 

växtinredning. 

Dnr 2016-521-1.6. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens 

centrala upphan-

dlingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphan-

dling lämna upp-

drag till direktör för 

den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

16-09-02 

 

Fullmakt till förvalt-

ningschef vid so-

cialförvaltningen att 

för nämndens 

räkning fatta beslut 

vid genomförandet 

av ramavtals-

upphandling av 

enstaka platser för 

vuxna inom so-

cialpsykiatri på till-

ståndspliktigt  

boende. 

Dnr 2016-490-2.2.2. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

4.1 

Besvara förvalt-

ningsremisser 

 

16-09-30 

 

Remissvar i bygg-

lovsärende om WC-

byggnad/ 

stadstoalett (BL 

 

Britt Mattsson 

avdelningschef 

parkmiljöavd. 
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M61), mellan Arte-

misgatan 89-91. 

Hjorthagen 1:5. 

Dnr 2016-517-1.5.3. 
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§ 24   

Anmälan av promemoria 2016-10-27 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser med 
mera 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Från och med den 7 september 2016 till och med den 10 

oktober 2016 

 

A. Protokoll från kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige i Stockholms stad 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 5 

september 2016, utdrag 

§ 13 Rapport om utveckling av hemtjänst (utl. 2016:119) Dnr 

152-643/2016 

§ 14 Personalpolicy för Stockholms stad (utl. 2016:120) Dnr 

219-1671/2015 

§ 20 Plan för säkra och trygga skolvägar i Stockholm (utl. 

2016:126) Dnr 123-788/2016 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 26 

september 2016, utdrag 

§ 19 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 1 år 2016. Dnr 152-950-2016 

§ 20 Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige för tiden 1 januari 2017 – 31 december 

2017. Dnr 103-1289/2016 

§ 22 Södra Värtan i Norra Djurgårdsstaden. Dnr 123-1078/2016 

§ 23 Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad. Dnr 156-

607/2016 

 

B. Protokoll från miljö-och hälsoskyddsnämnden i 

Stockholms stad 
Protokoll från miljö-och hälsoskyddsnämndens sammanträde 

den 30 augusti 2016, utdrag 

§ 26 Återintroduktion av större vattensalamander och 

inventering av moss- och lavflora. 

Dnr 2016-10155 
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C. Protokoll från socialnämndens tillståndsutskott i 

Stockholms stad 
Tillståndsutskottets protokoll från den 6 september 2016 

Protokoll i sin helhet 

 

D. Protokoll från trafiknämnden i Stockholms stad 
Protokoll från trafiknämndens sammanträde den 30 september 

2016, utdrag 

§ 30 Gång- och cykelbana längs med tunnelbanebron över Norra 

länken. Avrapportering. 

Dnr T2016-02298 

 

E. Protokoll från exploateringsnämnden i Stockholms stad 
Protokoll från trafiknämndens sammanträde den 3 oktober 

2016, utdrag 

§ 27 Gång- och cykelbana längs med tunnelbanebron över Norra 

länken. Avrapportering. 

Dnr E2016-02598 

 

F. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Inkom medborgarförslag den 5 oktober 2016 till Östermalms 

stadsdelsnämnd gällande ”Uppförande av staket i 

Ruddammsparken alternativt nyttjande av utrymme för 

uppförande av lekgård till förmån för förskolebarn tillhörande 

Futuraskolan” . Se bilaga 1 

 

Inkom medborgarförslag den 22 september 2016 från Insyn 

Sverige till Östermalms stadsdelsnämnd gällande ”Råttor”. Se 

bilaga 2 
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§ 25   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om att 

resultaten av Stockholmsenkäten har kommit och att nämnden 

kommer att få en egen presentation av resultaten vid 

sammanträdet den 24 november 2016.  

 

Inbjudan till föreläsning/workshop i Humlanhuset den 9 

november 2016 kl. 14:30-16:30 om ”Vad säger 

Stockholmsenkäten om hur våra ungdomar mår och vad de 

gör?” 

 

Den 16 november 2016 planerar parkmiljöavdelningen ett 

samråd om programförslag för ny lekmiljö på Sportfältet. 

Inbjudan kommer att sändas ut till nämnden. 

 

Den 23 november och 1 december 2016 är det ett ”Öppet Hus” 

för nyinflyttade i Norra Djurgårdsstaden. 

 

Den 25-26 november 2016 sker samråd om översiktsplanen. 

Stadsbyggnadskontoret kommer till Östermalm dessa två dagar 

mellan kl. 11:00 – 19:00. En dialogpaviljong som placeras 

utanför Fältöversten (Karlaplan) ger allmänheten en möjlighet 

att ta del av översiktsplanen och i dialog med 

stadsbyggnadskontoret framföra synpunkter och förslag. 

 

Den 20 oktober 2016 besökte förvaltningen Retuna 

återvinningsanläggning i Eskilstuna. Stadsdelsnämnden kommer 

att inbjudas för fortsatta diskussioner med förvaltningen om 

återvinning. 

 

Svar på medborgarenkäten har kommit. Östermalmsborna har 

hög upplevd trygghet. Hela rapporten finns på 

www.stockholm.se/brukarundersokningar . 

 

Den 24 oktober 2016 genomfördes en dialog om Olaus 

Petriparkens lekmiljö tillsammans med föräldrar och barn i 

området. Lekmiljön kommer att rustas upp under 2017. 

 

 

 

 

 

http://www.stockholm.se/brukarundersokningar
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§ 26  

Övriga frågor 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om de 

två inbjudningar som kommit till nämnden.  

 

”Innovation och forskning – med koll på kemikalierna” från 

Kemikalieinspektionen. Seminariet äger rum den 21 november 

2016, heldag, i Aros kongresscentrum, Västerås. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslöt att 1+1 deltagare från majoriteten 

respektive oppositionen får delta vid seminariet. Ersättning för 

förlorad arbetsinkomst och dagarvode utgår vid deltagande. 

Ersättning för tågresa tur och retur Stockholm-Västerås utgår. 

Anmälan sker till nämndens sekreterare senast den 7 november 

2016 via e-post; kerstin.ulander@stockholm.se . 

 

”Munnen är allas ansvar! – Ett handlingsprogram för sköra 

äldres munhälsa” från bland annat Sveriges Tandläkarförbund. 

Seminariet äger rum den 17 november 2016 kl. 11:00 – 11:45. 

Seminariet är kostnadsfritt.  

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslöt att förtroendevald som vill delta 

anmäler detta till nämndens sekreterare senast den 4 november 

2016 via e-post; kerstin.ulander@stockholm.se . Ingen 

ersättning för förlorad arbetsinkomst eller dagarvode utgår då 

seminariet enbart är på 45 minuter. 

 

 

 

 

 

 

mailto:kerstin.ulander@stockholm.se
mailto:kerstin.ulander@stockholm.se
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§ 27   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 28  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 29  

Ärendet utgår 
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§ 30  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 31  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 32  

Utredning enligt 14 kap socialtjänstlagen 
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§ 33  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 3 oktober 

2016. 

 

 
 


